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PROTOKÓŁ NR XL/24 

z posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 28 lutego 2024 r.,  

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wieluniu (sala 126) 

 

 

W posiedzeniu udział brali: 

1. Pan Waldemar Borczyk                  - przewodniczący Komisji  

2. Pan Józef Kowal   - wiceprzewodniczący Komisji 

3. Pan Sebastian Jasiński  - członek Komisji 

4. Pan Robert Grabowski  - członek Komisji 

 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Krzysztof Owczarek  - przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

2. Pani Beata Zając   - radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

 
 
 
Proponowany porządek posiedzenia:  
 
1. Otwarcie XL posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXIX posiedzenia Komisji. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie apelu 

do samorządów, organizacji pozarządowych i mieszkańców powiatu wieluńskiego 

o podjęcie działań i inicjatyw mających na celu upamiętnienie postaci Matki Teresy 

Kierocińskiej.  

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

7. Zamknięcie XL posiedzenia Komisji. 
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Pkt 1 

Otwarcie XL posiedzenia Komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

otworzył XL posiedzenie komisji i powitał radnych, panią radcę prawną i pana Krzysztofa 

Owczarka – przewodniczącego Rady Powiatu w Wieluniu.  

 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

stwierdził, że na 4 członków komisji obecnych jest 4, czyli obrady są prawomocne.  

 

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad? Nikt się nie 

zgłosił. Zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad? 

 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie (przy 

4 głosach „za”) przyjęła  porządek obrad (głosowało 4 członków komisji). 

 

 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z XXXIX posiedzenia Komisji. 

 

 Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś z radnych ma do tego jakieś uwagi?  Nikt się nie zgłosił. Zapytał, kto jest 

„za” przyjęciem protokołu z XXXIX posiedzenia komisji? 
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu przy 3 głosach „za” 

i 1 głosie „wstrzymującym się”, nikt nie był „przeciw” przyjęła protokół z XXXIX posiedzenia 

Komisji (głosowało 4 członków komisji). 

 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zaznaczył, że radny Józef Kowal wstrzymał się od głosu, uzasadniając to tym, że nie był 

obecny na ostatnim posiedzeniu Komisji.  

 

 

Pkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie apelu 

do samorządów, organizacji pozarządowych i mieszkańców powiatu wieluńskiego 

o podjęcie działań i inicjatyw mających na celu upamiętnienie postaci  

Matki Teresy Kierocińskiej. 

 

 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że wnioskodawcą o zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały jest pan 

Przewodniczący Krzysztof Owczarek. Poprosił pana Owczarka o omówienie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu omówił 

przedmiotowy projekt uchwały. Zapytał panią mecenas Zając, czy zapoznała się 

z załącznikiem, czy go czytała, ponieważ zaparafowany jest tylko projekt uchwały. 

Pani Beata Zając – radca prawny odpowiedziała, że tak.  

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu zapytał, 

czy załącznik jest też uchwałą?  

Pani Beata Zając – radca prawny poinformowała, że uchwała jest o przyjęciu apelu 

i jej podpis na pierwszej stronie uchwały świadczy o tym, że uchwała pod względem 

formalno-prawnym jest zgodna z prawem.  

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu stwierdził, 

że rozumie, że łącznie z tym załącznikiem, tak? 

Pani Beata Zając – radca prawny odpowiedziała, że tak, łącze z załącznikiem. 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu poprosił 

o zaprotokołowanie tego, ponieważ to jest ważne. Pani mecenas poprzez złożenie swojego 
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podpisu na pierwszej stronie uchwały, akceptuje pod względem prawnym zarówno 

tę stronę, którą podpisała, jak i treść załączników do tej uchwały. Poprosił o potwierdzenie.  

Pani Beata Zając – radca prawny odpowiedziała, że tak i że ona nie ingeruje 

w treść apeli, ale gdyby zawierał np. nawoływanie do przestępstw i podobnych rzeczy, 

to wtedy nie mogłaby podpisać całej uchwały.  

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu zauważył, 

że pytanie nie jest o to, czy zgadza się z treścią apelu, czy nie, ale czy apel narusza 

porządek prawny w naszym prawie? 

Pani Beata Zając – radca prawny odpowiedziała, że nie narusza porządku 

prawnego Rzeczypospolitej Polskiej.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

podziękował za opinię pani mecenas. Zapytał, czy radni mają jakieś uwagi 

do przedłożonego projektu uchwały lub do załącznika? Nikt się nie zgłosił. Udzielił głosu 

panu Owczarkowi. 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

poinformował, że ten apel jest skierowany bardzo szeroko, a skoro kieruje to powiat, 

to przede wszystkim ten apel powinien wykonać sam powiat poprzez swoje jednostki, które 

są podległe powiatowi, czyli szkoły, czy jakieś jednostki kultury. Dodał, że będzie on 

również skierowany do gmin i one zrobią to we własnym zakresie działalności kulturalnej, 

czy edukacyjnej. Zaznaczył, że nie tylko mogą to robić samorządy, ale również wszystkie 

inne instytucje, np. instytucje kościelne, ale również organizacje pozarządowe, które 

chciałyby się w to włączyć. Podkreślił, że to w ogóle nie jest inicjatywa kościelna, ponieważ 

to jest inicjatywa uczczenia człowieka, która była osobą duchowną, ale ten apel nie powstał 

dlatego, że ta osoba była osobą duchowną, ale dlatego, że kierowała się takimi wartościami 

człowieczeństwa i miała takie wartości życia, które są ponadreligijne, ponadczasowe i to 

chcą uczcić. Natomiast rozpropagowanie będzie polegało na przesłaniu do gmin, do 

instytucji, poprzez Radę Pożytku Publicznego mogą przesłać do organizacji 

pozarządowych i do szkół. Poinformował, że ten projekt uchwały zostanie wprowadzony do 

porządku sesji w marcu.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy rozpropagowanie do gmin będzie polegało na tym, że będą prosili o podjęcie 

uchwały? 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

powiedział, że apel jest bardzo szeroki, ponieważ jest skierowany do samorządów, 
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organizacji pozarządowych i mieszkańców powiatu wieluńskiego, czyli do wszystkich, 

którzy są tutaj na terenie powiatu. Jego zdaniem dalsze apele nie są potrzebne. Jeżeli ktoś 

chce, to może podjąć apel w gminie. Jednak apel już jest, a teraz w zasadzie są potrzebne 

działania, a nie apele. Powiedział, że jeżeli chodzi o Radę Pożytku Publicznego, to ona 

mogłaby koordynować te działania organizacji pozarządowych, które chciałyby się w to 

włączyć. Zaznaczył, aby były to spójne działania, ponieważ tutaj jest podany termin, kiedy 

najlepiej, aby to się odbywało, czyli raz w roku i to wtedy miałoby taki wydźwięk, że to jest 

duża skala. 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że mogą się w to również 

włączyć Ochotnicze Straże Pożarne. 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

powiedział, że to będzie trzeci piątek, sobota i niedziela czerwca.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że jest sporo tych stowarzyszeń, ponieważ są straże, kluby sportowe, zespoły 

tańca i muzyki, emeryci, renciści.  

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu zauważył, 

że okrągła rocznica jest w przyszłym roku, więc ten rok może być taki „ulgowy”,                                

a w przyszłym roku, ponieważ Matka Teresa Kierocińska urodziła się 1885 r., więc 

w przyszłym roku będzie okrągła rocznica, czyli w następnym roku można to w jakiś sposób 

przygotować.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 

 

  Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 

w sprawie apelu do samorządów, organizacji pozarządowych i mieszkańców powiatu 

wieluńskiego o podjęcie działań i inicjatyw mających na celu upamiętnienie postaci Matki 

Teresy Kierocińskiej (głosowało 4 członków Komisji). 

 Materiały w przedmiotowej sprawie stanowią załącznik do uchwały.  

 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

poinformował, że to nie jest jego osobista inicjatywa, ale zwrócono się do niego z tych 

organizacji pozarządowych, że jest taka postać urodzona tutaj w Wieluniu, o której 

wiadomo, ponieważ są już miejsca pamięci tej osoby, ale może niedostatecznie postać tej 
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osoby jest uwidaczniana i te wartości, które ze sobą niosła. Wobec tego poproszono go, 

aby w formie uchwały, która będzie miała takie znaczenie, wobec którego nie będzie można 

przejść obojętnie i będzie miało to oddźwięk na terenie powiatu wieluńskiego i aby 

zaproponować radnym, żeby podjąć taką uchwałę. A to pozwoli na lepsze zorganizowanie 

tych uroczystości w 2025 roku. Dlatego obiecał, że jeśli radni się zgodzą, to on taką 

inicjatywę podejmie i dlatego dziękuje Komisji za poparcie tego projektu uchwały. 

Zaznaczył, że można uznać, że jest to społeczny projekt uchwały, a złożony jego rękami, 

a dzięki radnym może wejść w życie.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

podziękował przewodniczącemu Owczarkowi za podjęcie tych działań.  

 

 

Pkt 6 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. Powiedział, że on 

ma taki pomysł, a nawet zawnioskuje o to, ponieważ docierają do niego informacje, 

że ludzie są zbulwersowani tym, co pani Minister robi w sprawie podstawy programowej 

nauczania dzieci. Stwierdził, że karygodne jest wyrzucanie takich dat, jak Bitwa pod 

Grunwaldem, rok 1918, czy Powstanie Styczniowe, postać rotmistrza Pileckiego. Była także 

myśl, aby odrzucić naukę o chrzcie Polski oraz że nie było rozbiorów Polski, a że były 

to tylko podziały polityczne państwa, a nie rozbiory. Zauważył, że są to bardzo dziwne 

kwestie i kłopotliwe, nawet dla nauczycieli, bo nauczyciele historii i języka polskiego uczyli 

się prawdziwej historii, a dzisiaj muszą kłamać, aby uczniom dać inną wiedzę i inne treści. 

Powiedział, że on tylko o tym komunikuje, ale zrobi to na piśmie i na sesję marcową uda 

mu się to wrzucić. 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

powiedział, że to trzeba jakoś udokumentować, a to jest dla niego nowa rzecz. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że będą mieć. 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu zapytał, 

czy to już jest zmienione? Na jakiej zasadzie ma to być, że było, a nie jest? 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że podstawa programowa 
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wchodzi od września, a po drugie, to nauczyciel, czy to historii, czy języka polskiego wcale 

nie musi się trzymać tego programu. Dodał, że jeżeli młodzież będzie chciała rozszerzyć 

wiedzę, to ona ma do tego prawo i nikt nikomu nie narzuca, jak ma wykładać historię, czy 

język polski.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że właśnie, że narzuca, bo jest to w tym rozporządzeniu i odniósł się do 

powstania styczniowego.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że on nie zna projektu, nie 

wie o co chodzi w tym projekcie, nie wie jak to będzie przeprowadzane itd. Dodał, że byłby 

bardzo ostrożny w rzucaniu takich haseł.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że wystąpi do Ministra, aby podał mu podstawę programową.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji stwierdził, że na Radach 

Pedagogicznych są poruszane tematy na ten temat, to nikt o takich rzeczach nie mówi i nikt 

nie boi się, że coś będzie ukrywane, czy zmieniane. Nie ma takiej sytuacji.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że wystąpi do Ministra, aby nie być gołosłownym, że coś jest wyczytane 

z internetu.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji zauważył, że skoro radny mówi o takich 

sprawach, to powinien mieć szeroką wiedzę, ponieważ trzeba opierać się na konkretnych 

przepisach, a nie że coś tam słyszałem. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że takie rzeczy reguluje rozporządzeniem Minister.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji zapytał, czy to rozporządzenie już 

weszło? 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

odpowiedział, że nie wie, czy weszło, wiec dlatego wystąpi do Pani Minister.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji stwierdził, że mogą dyskutować 

na temat dokumentu…. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że ta podstawa programowa ma wejść od września. Skoro radny wie, 

że wchodzi od września… 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji zauważył, że nie wie, czy wchodzi. Po 

drugie, to on również nie zgadzał się z panem Ministrem Czarnkiem na pewne tematy i też 
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mógłby dyskutować.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że nie można tego odpuszczać, żeby nie mieli głowy w nocniku i tutaj chodzi 

o kolejne pokolenia, bo tak namieszają w głowie, że może to być nieodwracalne.  

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

powiedział, że jeżeli mają poruszać jakiś temat, to on faktycznie musi być dobrze 

przygotowany, aby później ktoś im nie zarzucił, że bazują na doniesieniach medialnych. 

Powiedział, że myśli, że nie należy się kierować bieżącą polityką i zauważył, że Rada się 

tym nie kieruje, ponieważ apel, który przyjmują jest jakby pod prąd tego, co się dzieje w tej 

chwili. Dla niego to nie ma znaczenia, czy to jest pod prąd, czy to jest z prądem. Wydaje 

mu się, że bez względu, kto by tutaj rządził, to apel jest zasadny i on nie jest przez nikogo 

narzucony, jest inicjatywą oddolną. 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że każdy z osób siedzących 

na tej sali pamięta czasy komuny i pamięta program nauczania. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że taki był program nauczania, że on o historii współczesnej w ósmej klasie 

miał na koniec roku 10 dwójek i więcej nic, a to dlatego, że nie chciał się poddać temu 

kłamstwu, które było w podręczniku, ponieważ miał przy sobie ojca, który przeżył na 

własnej skórze to, o czym uczono na historii w ósmej klasie. 

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

powiedział, że jeżeli to, o czym mówi radny Borczyk jest prawdą, to jest to działanie przeciw 

sobie, ponieważ to będzie wzbudzało oczywisty protest  i to odniesie zupełnie odwrotny 

skutek.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że on pracuje i uczy 

w szkole od 20 lat i spotyka się z różnymi nauczycielami.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że tutaj nie chodzi o nauczycieli, a o dzieci.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, żeby tak się martwili 

o wszystkie dzieci, to byłoby super.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

dodał, że ma nadzieję, że pan przewodniczący nie odmówi, aby to umieścić w porządku 

obrad sesji.  

Pan Krzysztof Owczarek – przewodniczący Rady Powiatu w Wieluniu 

powiedział, że jeżeli będzie wniosek o umieszczenie w porządku, to umieści.  
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Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. 

 

 

Pkt 7 

Zamknięcie XL posiedzenia komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zamknął XL posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za udział. 

 

 

 

Protokołowała:   

 
Paulina Bednik 

Inspektor 


